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Mødereferat: LUU AO 
 

Dato 7. juni 2023 Tid: 14:00 – 16:00 

Sted Learnmark Horsens, Strandpromenaden 4C, 8700 Horsens – lokale A103 

Mødeleder Jane Brandt-Hansen 

Deltagere Eva Skovhede, Jørn Lau Kristensen, Jane Brandt-Hansen, Henrik Schalech, Maria Barnung, 
Peter Hjortdal Andersen 

 
Afbud Louise Heiberg Lund, Danny Klausen 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud /organisation  

2. Samarbejde med og information til det lokale erhvervsliv 

3. Rådgivning om spørgsmål inden for samtlige fælles kompetencebeskrivelser (FKB’er) på 

efteruddannelsesudvalgets område  

4. Drøftelse af behov for udvikling af: nye amu-uddannelser, undervisningsmaterialer, nye/eksisterende 

FKB’ere, faglærerkvalificering samt særlige udviklingstiltag, som kræver anden finansiering: 

IUF/andet.  

5. Generel information fra skolen 

6. Lærerstab og markedsføring 

7. Evaluering og kvalitetssikring samt status over aktivitetsniveauet 

8. Tid og sted for næste møde 

9. Eventuelt 

 
Ad 1) 
Referat godkendt uden bemærkninger.  

Der er afbud fra Danny Klausen grundet travlhed på arbejdspladsen samt fra Louise Heilberg Lund.  
 
Ad 2) 
Der blev drøftet formuleringen af dagsorden. Forslagene gik på at slå punkt nr. 2 og nr. 5 sammen, samt 
inkludere markedsføring under dette punkt (punkt 6)  
Nr. 3 kan udgå, da den hører under de øvrige punkter.  
Peter Hjortdal Andersen og Maria Birk Barnung laver forslag til en ny dagsorden inden næste møde.  

 
Maria Barnung orienterede om, at der er travlhed i virksomhederne og de ikke har tid til konsulentbesøg 

før efter sommerferien. Virksomhederne er positive overfor besøg, men tiden er ikke til det lige nu.  
Maria Barnung deltager i et projekt omkring grøn omstilling og inklusion for folk på kanten af 
arbejdsmarkedet. Formålet med projektet er, at de ledige skal have timer i en virksomhed, som skal 
arbejde med grøn omstilling. 

 
Jørn Lau Kristensen spurgte indtil en status på lagerforløbet. Peter Hjortdal Andersen orienterede om, at 
det kører efter planen. Holdet er ikke stort (7 kursister), men det kører godt. Peter Hjortdal Andersen vil 
gerne kunne tilbyde, at der ved kommende hold kommer en gennemgående underviser på forløbet, da der 
på det nuværende forløb kun er en gennemgående Lean-underviser.  
Der forventes at starte et nyt hold igen i starten af 2024. 
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Henrik Schalech oplever ikke efterspørgsel ude i virksomhederne på grøn omstilling. Virksomhederne har 

fokus på de faglige kompetencer, og ikke på grønne kompetencer. Ledelsen i virksomhederne skal forstå 
vigtigheden førend de vil sende medarbejdere på kursus.   
De store virksomheder får stillet krav til den grønne omstilling, men kravene til de mindre virksomheder er 
der ikke endnu. Byggeriet er mere med indenfor grøn omstilling, fordi der er fokus på det og krav dertil, 
men som tilstanden og kravene er nu, er det ikke et fokus i industrivirksomhederne.  
Det forventer at komme på et tidspunkt, for at klimamålene for 2030 skal opfyldes. 
 

Peter Hjortdal Andersen orienterede om den generelle aktivitet for efteruddannelsen ved Learnmark for 
1.kvartal har været god.  
Der er budgetteret med 165,9 årselever (ÅE) for hele Learnmark – til og med 27. april var der gennemført 
71,4 ÅE. Det skal dog siges, at første kvartal er højsæson.  
Arbejders organisering, IT og ledelse står for 12,9 ÅE. 
1 ÅE svarer til en kursist i 200 dage. 

 

Peter Hjortdal Andersen orienterede desuden om at DI Byggeri gerne vil have ”Grøn oktober”. Det skal 
blandt andet udmønte sig i en dag, hvor virksomhederne skal lære at lave CO2-regnskaber. Derudover skal 
alle grønne bygge- og anlægskurser udbydes i oktober.  
 
Maria Barnung informerede om, at Uddannelsessamarbejdet Horsens-Hedensted (samarbejde med byens 
skoler) har åbnet op for tættere samarbejde med Sprogskolen, hvor kursister, som har bestået dansk 

uddannelse 2 på sprogskolen, fx kan komme videre på AMU-kurser.  
 
Maria Barnung orienterede endvidere om, at der er planer om et fyraftensarrangement i samarbejde med 
3F, for at informere 3Fs medlemmer og de forbedre muligheder de får. når tilskuddet på 100 procent 
indenfor IKUF træder i kræft den 1. september.  
 
Ad 3) 

Maria Barnung orienterede om Industriens digitale kørekort.  
https://voksenuddannelse.dk/uddannelse/industriens-digitale-korekort 
Udvalget var meget positive overfor den nye kursuspakke.  
Materie vedrørende det digitale kørekort er vedhæftet referatet som bilag.  

 
Ad 4) 
Drøftet under de øvrige punkter. 

 
Ad 5) 
Drøftet under de øvrige punkter.  
 
Ad 6) 
Peter Hjortdal Andersen informerede om, at Henrik Schalech har fået nyt job i det private erhvervsliv med 

virkning fra 1. september. 
Henriks stilling er slået op i et stillingsopslag på skolens hjemmeside.  
 
Ad 7) 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om resultaterne for VisKvalitet 1. kvartal 2023 
Kurserne indenfor arbejdets organisering scorede i 1. kvartal en gennemsnitsscore på 8.2. Samme score 
havde Learnmark samlet set, ligesom landsgennemsnittet for alle kurser også opnåede en samlet 

vurdering på 8,2.  

 
Der var en samlet besvarelsesprocent på 88 procent for 1. kvartal 2023. 
 
Ad 8) 
Tirsdag den 5. september 2023 kl. 14:00 – 16:00 på Strandpromenaden 4C, 8700 Horsens – lokale A103.  
 

Ad 9) 
Intet til eventuelt. 
 

https://voksenuddannelse.dk/uddannelse/industriens-digitale-korekort

